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Protokół z XXX sesji
Rady Miasta Malborka
w dniu 23 maja 2013 r.

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00 do 13:30.

Ad. pkt 1

Otwarcie sesji i stwierdzenie i stwierdzenie prawomocności obrad.

Sesję otworzył i prowadził Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny. Na podstawie
listy obecności (zał. nr 1) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych jest 20 radnych
(nieobecny radny Arkadiusz Mroczkowski - usprawiedliwiony). Sesja jest prawomocna do
podejmowania uchwał.
Wiceprzewodniczący powitał radnych, Burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, Zastępcę
Burmistrza Jerzego Skoniecznego, Kanclerza Kapituły tytułu „Zasłużony dla Miasta
Malborka” ks. Henryka Liszewskiego, dyrektorów, kierowników i prezesów firm
komunalnych miasta, pracowników urzędu, media oraz mieszkańców miasta.

Ad. pkt 2
Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny oznajmił, że radni porządek posiedzenia
otrzymali na piśmie. Uwag do porządku radni nie mieli wobec powyższego porządek jest
następujący:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Przedłożenie sprawozdawania z realizacji Programu Współpracy z NGO w 2012 roku.
5. Informacja o realizacji uchwał podjętych przez Radę Miasta w 2012 roku.
6. Zapytania i interpelacje radnych.
7. Podjęcie uchwal w sprawie:

a)  zmiany wieloletniej prognozy finansowej – III zmiana,
b) zmian budżetu Miasta Malborka na 2013 rok – IV zmiana,
c) wykazu kąpielisk na rok 2013 na terenie Gminy Miasta Malbork,
d) uchwalenia zmiany fragmentu miejscowego planu zagospodarowania
przestrzennego pomiędzy ulicami: Zapolskiej, Słowackiego, Al. Sprzymierzonych,
Rodziewiczówny, Armii Krajowej oraz Bażyńskiego w Malborku uchwalonego
uchwałą Nr XIV/107/2007 Rady Miasta Malborka z dnia 14.09.2007r. oraz uchwałą
Nr XLI/373/2009 Rady Miasta Malborka z dnia 29.10.2009 r.,
e) przyznania najemcom budynków użytkowych – garaży pierwszeństwa w ich
nabyciu,
f) nadania nazwy Plac św. Urszuli Ledóchowskiej dla terenu położonego u  zbiegu ulic
T. Kotarbińskiego i K. Michałowskiego i M. Konopnickiej,
g) wysokości i zasad wypłaty ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych
straży pożarnych,
h) zmiany Statutu Miasta Malborka,
i) zmieniająca Uchwałę Nr III/8/10 Rady Miasta Malborka z dnia 16 grudnia 2010
roku w sprawie powołania Komisji do spraw Społecznych Rady Miasta Malborka,
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j) nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”.
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
9. Informacja na temat protokółów z XXVIII i XXIX sesji Rady Miasta Malborka.
10.Komunikaty i wolne wnioski.
11.Zakończenie sesji.

Ad pkt 3
Sprawozdanie z pracy międzysesyjnej Burmistrza radni otrzymali na piśmie(zał. Nr 2). Radni
mieli następujące pytania:

Radny M. Charzewski
 Burmistrz powołał komisję przetargową na roboty dodatkowe w szkole łacińskiej,

pyta: jakie to są roboty?
 Zastępca Burmistrza Maciej Rusek uczestniczył w spotkaniu Komisji ds. Strategii

Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego w sprawie wypracowania stanowiska co do
wyboru kluczowych dla GOM inwestycji z powiatu malborskiego, tczewskiego i
nowodworskiego. Czy stanowisko zostało wypracowane?

 Burmistrz spotkał się z kancelarią prawną w sprawie odzyskania pieniędzy od
Europejskiego Funduszu Hipotecznego a 20 kwietnia br. miało miejsce spotkanie z
Gino Investments. Radny prosi o szczegóły tych spotkań.

 Kwestia Pętli Żuławskiej, na spotkaniu ustalano warunki finansowe otwarcia
przystani w sezonie. Jakie warunki ustalono?

 Miasto przystępuje do Inkubatora Przedsiębiorczości, z informacji wynika, że będzie
on realizowany w dwóch budynkach w szpitalu Jerozolimskim i inkubatorze
przedsiębiorczości. Czy konieczna będzie wyprowadzka MCEKu z parteru Szpitala
Jerozolimskiego, czy będzie jakieś inne rozwiązanie?

Radny Krzysztof Grylak
 pytanie dotyczy Komisji ds. Strategii Gdańskiego Obszaru Metropolitalnego w

sprawie wypracowania stanowiska co do wyboru kluczowych dla GOM inwestycji z
powiatu malborskiego, tczewskiego i nowodworskiego. Czy można przypuszczać
jakie to będą inwestycje?

 Druga sprawa dotyczy spotkania z LCS, czy ustalono termin zakończenia
przebudowy na Nowej Wsi?

 Ostatnia sprawa - 15.05.2013 r. na zaproszenie Pary Prezydenckiej Burmistrz wziął
udział w gali konkursu „Dobry klimat dla Rodziny”.

 Z jakimi inicjatywami, które dają trwałe wsparcie rodzinom i pomagają rozwiązywać
ich problemy udał się Burmistrz do Warszawy.

Radny Leszek Witkiewicz
czy na spotkaniu Zastępcy Burmistrza Jerzego Skoniecznego z przedstawicielami
stowarzyszenia „Tu i Teraz” doszło do jakiś ustaleń.

Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny - jest propozycja umieszczenia stowarzyszeń przy ul.
Poczty Gdańskiej. Trwają jednak rozmowy na temat źródeł finansowania i remontu.
Stowarzyszenie „Tu i Teraz” zadeklarowało wykonanie remontu we własnym zakresie.
Odpowiadając radnemu Charzewskiemu w ramach projektu „Inkubator Kultury” będą oddane
do użytku dwa piętra w Szpitalu Jerozolimskim.
Spotkanie z LCS dotyczyło usprawnienia przejazdu na Nowej Wsi.
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Burmistrz A. Rychłowski
- komisja przetargowa ( dot. Szkoły Łacińskiej) została powołana w związku
z nieoczekiwanymi wykopaliskami i koniecznością wykonania dokumentacji zamiennej.
Wszystkie prace zamienne równoważą się z pierwotnymi założeniami.
- Jeżeli chodzi o GOM, to na razie nie ma o czym mówić, trzeba poczekać na konkrety.
- Będziemy występować do sądu w sprawie Europejskiego Funduszu Hipotecznego, ponieważ
wiele postanowień z umów nie zostało dotrzymanych. Kancelaria prawna będzie
reprezentować miasto.
- Gino Invements przygotowuje się do inwestycji, dlatego prezes spółki odwiedził Malbork.
O terminie rozpoczęcia inwestycji powiadomią nas pisemnie.
- W sprawie  „Pętli Żuławskiej” odpowie M. Rusek.
- Na gali konkursu „Dobry klimat dla Rodziny” wręczane były nagrody dla gmin
wyróżniających się w programach wspierania rodzin. Było to bardzo pouczające spotkanie.

Ad pkt 4
Sprawozdawanie z realizacji Programu Współpracy z NGO w 2012 roku radni otrzymali na
piśmie w ustawowym terminie czyli do 30.04. (zał nr 3). Sprawozdanie omawiały i przyjęły
Komisje:
- do Spraw Społecznych
- Oświaty Kultury i Sportu.
Uwag i pytań radni nie mieli.

Ad pkt 5
Informację o realizacji uchwał podjętych przez Radę Miasta w 2012 roku radni otrzymali na
piśmie (zał nr 4). Uwag i pytań radni nie mieli.

Ad pkt 6
Zapytania i interpelacje radnych.

Radni zgłosili następujące interpelacje:
Radny K. Grylak - sprawa nie jest kompetencji Burmistrza, ale czy wiadomo w jakich
godzinach można kupić na dworcu PKP bilet na pociąg?
Kasy są czynne do 21.00, ale nie jest to nigdzie napisane.
Park przy „Wentylatorach” nieuprzątnięte po zimie fragmenty parku.
Trzecia sprawa dotyczy radnego, o tym, że należy rozwiązać dotychczasową umowę
śmieciową to radny wiedział. Ale dlaczego musiał złożyć dotychczasową umowę śmieciową
w biurze podawczym. Jeżeli to nie jest konieczne to radny prosi o zwrot tej starej umowy,
gdyż stanowi ona jego własność.

Radna T. Zdanowicz
 Pyta o plac zwany Kasztanowym przy ul. Reymonta. Na jaki cel zostanie sprzedany i

czy zgodnie z planem zagospodarowania przestrzennego miasta?
 Druga sprawa dotyczy budynku po byłej Słodowni. Należy zwrócić się do właściciela,

ażeby zadbał o budynek i otoczenie.
 Kolejna sprawa dotyczy uporządkowania targowiska miejskiego oraz prywatnego

budynku na targowisku, który jest w opłakanym stanie.
 Radna przyłącza się do interpelacji radnego Grylaka w sprawie kas na dworcu PKP.

Radna Alicja Osińska pyta o dofinansowanie dla Żłobka. Ilość miejsc w wyniku
dofinansowania zwiększy się do 40. Czy zaspokoi to potrzeby młodych mam i czy jest szansa
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na zwiększenia o kolejne miejsca?

Radny Jan Tadeusz Wilk w imieniu mieszkańców ulic Zamenhofa, Jagiellońskiej i 17 Marca,
prosi o uporządkowanie miejsc gdzie zdjęto część płyt betonowych i z ziemi wystają
niebezpieczne ostre pręty.

Druga sprawa dotyczy konferencji na temat strategii dla miasta. Bardzo ważne
wydarzenie, dobra i potrzebna dla miasta strategia. Wręczono uczestnikom opracowanie, też
dobrze zrobione, ale są zapisy, o które radny chce zapytać Pana Burmistrza. Jest tam bardzo
optymistyczny zapis, że stan bezrobocia w Malborku wynosi 7,5 %. W skali kraju w GUS
przekracza 14,5 % . Jeżeli jest tak, jak mówi, to opracowanie to wprowadzi w kompleksy
dużo większe miasta od naszego. W opinii wielu mieszkańców ten poziom jest zbyt
optymistyczny. Drugi zapis: „podstawowym zagrożeniem dla miasta jest niska świadomość
społeczna jego mieszkańców”, co rozumieć pod tym pojęciem?

Radny Marek Charzewski
 Pytanie dotyczy psiej toalety, czy to rzeczywiście był pomysł mieszkańców, czy jej nie

chcą? Ilu mieszkańców chciało tej toalety? Co dalej z tym projektem? Czy zostanie
nazwana wybiegiem i przeniesiona w inne miejsce miasta?

 Drugie pytanie dotyczy aquaparku. Pan Burmistrz obiecał, (2miesiące temu) że
przedstawiony będzie projekt uchwały i decyzja Jessicy. Co przez te dwa miesiące się
wydarzyło w tej sprawie?

 Trzecie pytanie dotyczy budynku po Szkole Podstawowej nr 3, który miało kupić
Starostwo Powiatowe. Dochodzą wieści, że Starostwo się wycofało. Jaka jest
prawdziwa sytuacja?

 Kolejna kwestia, to kwestia INDEXu czy dotrzyma terminu zakupu części
targowiska?

 Ostatnia sprawa radni otrzymali sprawozdanie z realizacji uchwał i między innymi
sprawozdanie z gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy. Jest tam
informacja, że na mocy ustawy z listopada 2011 roku miasto musi, czy może tworzyć
lokale, czy pomieszczenia tymczasowe. W sprawozdaniu ujęto tę kwestię jako
priorytet. Radny prosi o kilka słów na ten temat. Czy to jest obowiązek, czy takie jest
nasze prawo w myśl tej nowelizacji.

Radna B. Piątkowska - pasy na przejściach dla pieszych są niewidoczne  i wymagają
odmalowania. Brakuje przejścia (pasów) pomiędzy ulicami Konopnickiej a Westerplatte.
Problem jest również z drogami w kierunku Nowej Wsi, wiem, że to nie są drogi miejskie, ale
czy nie można ich posprzątać i wystawić właścicielowi rachunku?
Więcej interpelacji radni nie zgłosili.

Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny poinformował, że odpowiedzi zostaną udzielone w
punkcie 8 porządku sesji.

Ad pkt 7
Podjęcie uchwał.

Ad pkt 7 a
Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej – III zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar - projekt uchwały zawiera aktualizację dwóch
załączników a mianowicie danych liczbowych wieloletniej prognozy finansowej i aktualizację
w zakresie przedsięwzięć limitów zobowiązań na lata przyszłe. Nowym, wprowadzonym
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przedsięwzięciem w załączniku nr 2 jest projekt modernizacja i rozwój inkubatora
przedsiębiorczości w Malborku 2013-2014. Łączna kwota wydatków wynosi 1.842.246 zł.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego                  i
Promocji Miasta oraz Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/307/13 w sprawie zmiany
wieloletniej prognozy finansowej – III zmiana - jednogłośnie, 20 głosami za (zał nr 5).

Ad pkt 7 b
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2013 rok – IV zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar - wprowadzono zmianę dochodów zgodnie z
załącznikiem nr 1, zmianę wydatków zgodnie z załącznikiem nr 2 (wprowadzenie projektu
dotyczącego inkubatora przedsiębiorczości). Zaktualizowano załącznik nr 3, który dotyczy
planu rachunków dochodów własnych jednostek oświatowych oraz uaktualniony jest plan
samorządowego zakładu budżetowego. W wyniku tych zmian nie zmienia się deficyt budżetu
i wynosi 1.209.238 zł. Dochody budżetowe wynoszą 104.035.069 zł, Wydatki budżetowe –
105.244.307 zł, Przychody – 6.464.803 zł, Rozchody czyli spłata kredytów
5.255.565 zł
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta,
Komisji ds. Społecznych oraz Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/308/13 w sprawie  zmian
budżetu Miasta Malborka na 2013 rok – IV zmiana - jednogłośnie, 20 głosami za
(zał nr 6).

Ad pkt 7 c
Projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na rok 2013 na terenie Gminy Miasta Malbork.
Naczelnik Wydziału GKO Barbara Kozicka poinformowała, iż kąpielisko uzyskało wszystkie
niezbędne opinie, pozwolenia i dokumenty.
Przewodniczący Komisji Oświaty Kultury i Sportu Jacek Markowski zaproponował w
imieniu komisji następującą poprawkę do w/w projektu uchwały: § 1 pkt 2 „ustala się sezon
kąpieliska Gminy Miasta Malbork w okresie od 29 czerwca do 1 września”.
Komisja ds. Społecznych zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, ale również stawia
wniosek, ażeby we wszystkich nieformalnych kąpieliskach – miejscach, gdzie widzi się
kąpiących, postawić tabliczki zakazujące kąpieli.
Radny D. Kostrzewa prosi o doprecyzowanie w uchwale terminów działalności kąpieliska.
Inna jest data w uchwale a inna w uzasadnieniu.
Radny J. Markowski dlatego komisja wniosła poprawkę.
Radny K. Grylak w związku z tym, że pojawił się wniosek komisji OKS prosiłbym   o opinię
na ten temat dyrektora OSiRu.
Dyrektor OSiR Piotr Sadowski - pierwotny termin to 29.06 do 25.08. Nie ma problemu, żeby
go przedłużyć, jeżeli taka jest wola Rady.
Radny J. Markowski prosi o przegłosowanie wniosku Komisji OKS.
Radni wniosek przegłosowali 17 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się.
Więcej uwag nie było.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/309/13 w sprawie wykazu
kąpielisk na rok 2013 na terenie Gminy Miasta Malbork - jednogłośnie, 20 głosami za (zał
nr 7).
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Ad pkt 7 d
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany fragmentu miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego pomiędzy ulicami: Zapolskiej, Słowackiego, Al.
Sprzymierzonych, Rodziewiczówny, Armii Krajowej oraz Bażyńskiego w Malborku
uchwalonego uchwałą Nr XIV/107/2007 Rady Miasta Malborka z dnia 14.09.2007 r. oraz
uchwałą Nr XLI/373/2009 Rady Miasta Malborka z dnia 29.10.2009 r. uzasadniła
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska - jest to zmiana fragmentu tego
planu. Procedura rozpoczęła się w roku 2010.  Uchwała jest finałem wszystkich prac i
uzgodnień. Podstawowe zmiany to: wprowadzenie zabudowy jednorodzinnej, zmiana
zabudowy z usługowo-mieszkaniowej na usługowa, zwiększenie liczby miejsc postojowych,
wprowadzenie zieleni urządzonej. W załączniku nr 3 są wyszczególnione uwagi wniesione do
planu i sposób ich rozpatrzenia. O szczegóły poproszę przedstawiciela BUDPLANu
projektanta planu pana Michała Babickiego.

Michał Babicki - miasto Malbork zamówiło koncepcję zagospodarowania terenu. Głównie
dotyczy to koncepcji urbanistycznej zagospodarowania terenu. Ponad 90 % tego terenu to
grunty miasta. To znacznie obniży koszt wykonania planu. Co do zmian, to została
wprowadzona zabudowa jednorodzinna, chodzi przede wszystkim o nie mieszanie wysokości
budynków. Pozostała część zabudowy to zabudowa wielorodzinna do ok. 13 m.
W ramach planu zostały wytyczone przestrzenie publiczne. Zieleń urządzona, która będzie
spełniała również funkcje ciągu pieszego, co zwiększy atrakcyjność tego terenu. Miejsca
parkingowe będą służyły głównie użytkownikom szpitala powiatowego. Układ
komunikacyjny uległ zmianie, po uzgodnieniach z Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i
Autostrad. Są też zaprojektowane ciągi piesze, które będą ułatwiały komunikacje ale służby
miejskie będą mogły również z nich korzystać.

Radny D. Kostrzewa pyta ile przewidziano miejsc parkingowych?. Kiedy gmina przystąpi do
budowy tych parkingów? Czy rzeczywiście w ciągu pieszym będzie możliwy przejazd np.
karetki?
Radny K. Grylak - czy przewidziana jest zmiana intensywności zabudowy in plus? Wiele
wody musiało upłynąć w Nogacie, żeby na tej sali usłyszeć, że budowa, która zaślepia
budynek traci na wartości ( Sienkiewicza 57, zwłaszcza ściana północna).

Michał Babicki,jeżeli chodzi o intensywność zabudowy, to nie jest znaczące, zgodne jednak z
opinią konserwatora zabytków. W budynkach mieszkalnych powinno być zabezpieczone 4
godziny dostępu do światła.

Burmistrz - w hierarchii ważności parking dla szpitala sytuowałbym jako jedn z ważniejszych
rzeczy. W następnym budżecie może uda się zaplanować środki.
Więcej uwag i pytań nie było.

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta  oraz Komisji Gospodarki
Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji jest pozytywna.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/310/13 w sprawie uchwalenia
zmiany fragmentu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego pomiędzy
ulicami: Zapolskiej, Słowackiego, Aleja Sprzymierzonych, Rodziewiczówny, Armii
Krajowej oraz Bażyńskiego w Malborku uchwalonego uchwałą Nr XIV/107/2007 Rady
Miasta Malborka dnia 14.09.2007 r. oraz uchwałą Nr XLI/373/2009 Rady Miasta
Malborka z dnia 29.10.2009 r. 19 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się (zał nr
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8).

Ad pkt  7e
Projekt uchwały w sprawie przyznania najemcom budynków użytkowych – garaży
pierwszeństwa w ich nabyciu.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska - w odniesieniu  do budynków
użytkowych, stanowiących całości przedmiotu najmu lub dzierżawy, Rada Miasta może
przyznać ich najemcom lub dzierżawcom pierwszeństwo w nabyciu. Budynki opisane w
niniejszej uchwale znajdują się w kompleksie zabudowy garażowej przy ul. Gen. Andersa i ul.
Witosa. Użytkowane są przez osoby wymienione w niniejszej uchwale  na podstawie umów
najmu. Obecni najemcy zwrócili się z wnioskiem o sprzedaż wynajmowanych nieruchomości.
W przypadku wyrażenia zgody przez Radę Miasta Malborka  na przyznanie pierwszeństwa w
nabyciu, sprzedaż budynku nastąpi w trybie bezprzetargowym wraz z gruntem  niezbędnym
do korzystania z budynków.
Porządkujemy tereny w mieście, przyglądamy się najemcom i proponujemy wykup. Nie
wszyscy jednak decydują się na wykup.
Uwag i wniosków nie było.

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Komisji Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej i Komunikacji oraz Komisji Finansowo-Budżetowej jest pozytywna.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/311/13 w sprawie przyznania
najemcom budynków użytkowych – garaży pierwszeństwa w ich nabyciu 18 głosami za,
jednogłośnie (w głosowaniu nie brały udziału radne Joanna Iglińska i Wioletta. Klepacka )
(zał nr 9).

Ad pkt 7 f
Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy Plac św. Urszuli Ledóchowskiej dla terenu
położonego u  zbiegu ulic T. Kotarbińskiego, Konopnickiej i K. Michałowskiego.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska - na wniosek Parafii
Rzymskokatolickiej pw. św. Urszuli Ledóchowskiej, Caritas, Zespołu Szkół Katolickich im.
bł. Jana Pawła II, Szkoły Podstawowej Nr 5 im. Unicef oraz rzeszy wiernych proponuje się
upamiętnienie patronki kościoła poprzez nazwanie placu Jej imieniem.
Pytań i wniosków radni nie mieli.
Opinia Komisji do spraw Społecznych jest pozytywna.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/312/13 w sprawie  nadania
nazwy Plac św. Urszuli Ledóchowskiej dla terenu położonego u  zbiegu ulic T.
Kotarbińskiego i K. Michałowskiego 19 głosami za, jednogłośnie (w głosowaniu nie brała
udziału radna Joanna Iglińska). Uchwała stanowi zał. nr 10.

Ad pkt 7 g
Projekt uchwały w sprawie wysokości i zasad wypłaty ekwiwalentu pieniężnego dla członków
ochotniczych straży pożarnych.
Zbigniew Liszewski Specjalista ds. Zarządzania Kryzysowego, Obrony Cywilnej i Spraw
Obronnych uzasadnił projekt: art.28 ust 1 i 2 ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie
przeciwpożarowej stanowi, iż członek ochotniczej straży pożarnej, który uczestniczył
w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym organizowanym przez Państwową Straż
Pożarną lub gminę otrzymuje ekwiwalent pieniężny. Wysokość ekwiwalentu ustala rada
gminy w drodze uchwały. Ekwiwalent ten nie może przekraczać 1/175 przeciętnego
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wynagrodzenia, ogłaszanego przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku
Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” na podstawie art.20 pkt 2 ustawy
z dnia 17 grudnia 1998 r o emeryturach i rentach z Funduszu Ubezpieczeń Społecznych (Dz.
U. z 2004 r. Nr 39 poz. 353, z pózn. zm.) przed dniem ustalenia ekwiwalentu, za każdą
godzinę udziału w działaniach ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym. Ekwiwalent jest
wypłacany z budżetu gminy.
W celu zobiektywizowania zasad wynagradzania członków ochotniczych straży pożarnych
proponuje się ustalenie trzech stawek ekwiwalentu pieniężnego wypłacanego członkom OSP,
w zależności od stopnia zagrożenia i trudności związanych z akcją ratowniczą.
Proponuje się najwyższą stawkę w wysokości 1/175 przeciętnego miesięcznego
wynagrodzenia w gospodarce uspołecznionej za każdą godzinę udziału w działaniach
ratowniczych związanej z pożarem.
Za udział w akcjach ratowniczych związanych z usuwaniem skutków miejscowych
zagrożeń mających charakter powszechnego zagrożenia dla mieszkańców gminy lub
powiatu proponuje się stawkę, 50 % 1/175 przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia
w gospodarce uspołecznionej za każdą godzinę udziału w działaniach ratowniczych.
Zgodnie z klasyfikacją przyjętą przez Państwową Straż Pożarną pod pojęciem miejscowego
zagrożenia rozumie się okoliczności mające charakter powszechny takie jak klęski żywiołowe
wywołane silnym wiatrem przyborami wód, silnymi opadami deszczu stwarzającymi
zagrożenie powodziowe lub z powodu opadów śniegu. Ponadto do zdarzeń kwalifikowane
będą katastrofy spowodowane czynnikami ekologicznymi, budowlanymi, uszkodzenia
infrastruktury komunalnej, katastrofy lub wypadki drogowe i kolejowe, lotnicze, wodne oraz
medyczne.
Za udział w szkoleniach organizowanych przez Państwową Straż Pożarną  lub miasto,
w wysokości 2 zł za jedną godzinę.

Pytań i wniosków radni nie mieli.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej i Komisji do spraw Społecznych jest pozytywna.

Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/313/13 w sprawie wysokości
i zasad wypłaty ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych -
20 głosami za, jednogłośnie (zał nr 11).

Ad pkt 7 h
Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Miasta Malborka.
Sekretarz Miasta Piotr Szwedowski w celu uaktualnienia obowiązującego Statutu Miasta
Malborka wprowadza się zmiany w zał. nr 6 wynikające w szczególności:

 z Uchwały Nr XXVII/278/13 Rady Miasta Malborka z dnia 24 stycznia 2013 roku
zmieniającej Uchwałę nr 78/X/99 Rady Miasta Malborka w sprawie utworzenia jednostki
budżetowej pod nazwą Centrum Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
w Malborku – na podstawie której jednostce nadano nazwę Centrum Profilaktyki i Terapii
Uzależnień w Malborku;

 z Uchwały Nr XII/138/11 Rady Miasta Malborka z dnia 27 października 2011 r.
- na podstawie której utworzono spółkę z ograniczoną odpowiedzialnością pod nazwą
Centrum Aktywnego Wypoczynku w Malborku  sp. z o. o.;

 z Uchwały Nr XXII/241/12 Rady Miasta Malborka z dnia 23 sierpnia 2012 zmieniającej
uchwałę w sprawie przekształcenia szkół podstawowych w Malborku,  w której zmieniono
siedzibę Szkoły Podstawowej nr 3.

Pytań i wniosków radni nie mieli.
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Opinia Komisji do Spraw Społecznych jest pozytywna.
Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/314/13 w sprawie zmiany
Statutu Miasta Malborka 19 głosami za, przy jednym głosie wstrzymującym się (zał nr 12).

Ad pkt 7 i
Projekt uchwały w sprawie zmieniająca Uchwałę Nr III/8/10 Rady Miasta Malborka z dnia 16
grudnia 2010 roku w sprawie powołania Komisji do spraw Społecznych Rady Miasta
Malborka.
Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny wyjaśnił, iż  radny Dariusz Kostrzewa złożył w
dniu 6 maja 2013 pisemną rezygnację z pracy w Komisji do Spraw Społecznych, z powodu
zmiany miejsca pracy na Pomorskie Centrum Traumatologii Wojewódzki Szpital
Specjalistyczny w Gdańsku. Radny pozostanie członkiem Komisji Rewizyjnej, której jest
przewodniczącym i Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

Opinia Komisji do spraw Społecznych jest pozytywna.
Rada Miasta w wyniku głosowania podjęła Uchwałę nr XXX/315/13 w sprawie
zmieniająca Uchwałę Nr III/8/10 Rady Miasta Malborka z dnia 16 grudnia 2010 roku w
sprawie powołania Komisji do spraw Społecznych Rady Miasta Malborka 19 głosami za,
przy jednym głosie wstrzymującym się. (zał nr 13).

Ad pkt 7 j
Projekt uchwały w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”.
Kanclerz Kapituły ks. Henryk Liszewski przedstawił sylwetkę Kazimierza Masalskiego.
Urodził się  31 lipca 1927 r. w  Nowosiadach  na Wileńszczyźnie,  syn Józefa i Małgorzaty
z  domu Kirkowskiej. Pedagog,  publicysta,  działacz  społeczny,  uczestnik  ruchu  oporu,
harcmistrz ZHP.
Pan Masalski to człowiek posiadający silną świadomość religijną i narodową – należał do
Rycerzy Niepokalanego Poczęcia.

Podczas wojny w szeregach AK pełnił służbę radiotelegrafisty pod pseudonimem
Mewa. Po zakończeniu wojny rozpoczął  pracę pedagogiczną w Szkole Podstawowej nr 2 w
Nakle nad Notecią, zapisując się jednocześnie na kurs pedagogiczny. Jako ekstern ukończył
kolejno Liceum Ogólnokształcące, Liceum Pedagogiczne, następnie studia w Państwowym
Instytucie Pedagogiki Specjalnej w Warszawie.
W 1961 r. uzyskał tytuł magistra pedagogiki na Uniwersytecie Warszawskim a w roku 1973
stopień doktora nauk humanistycznych. W 1984 roku zdobył trzeci stopień specjalizacji
zawodowej w zakresie resocjalizacji.

Prawie całe życie poświęcił pracy z młodzieżą niedostosowana społecznie. Pracował
w wielu zakładach poprawczych i schroniskach na terenie całego kraju, kierując większością
z nich. W 1959 roku powierzono mu kierowanie Zakładem Wychowawczym w Malborku
(dziś Młodzieżowym Ośrodkiem Wychowawczym), jednym z największych w kraju.

Doktor nauk humanistycznych Kazimierz Masalski stworzył i wdrożył z pełnym
powodzeniem w prowadzonym przez siebie (w okresie 1959-1984) Młodzieżowym Zakładzie
Wychowawczym w Malborku, unikalną w skali kraju metodę resocjalizacji młodzieży
niedostosowanej społecznie, pod nazwą „Metoda spokojnej aktywności”. Metoda ta stanowiła
zasadniczy element elastycznego systemu rozwojowego, zastępując z powodzeniem
dotychczasowy „koszarowy” nieefektywny styl wychowania. Z tego wzorcowego,
sprawdzonego w praktyce opracowania, czerpały wielokrotnie inne placówki
resocjalizacyjne.

W czasie kiedy ten doskonały praktyk i zarazem wszechstronnie przygotowany
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teoretycznie pedagog pełnił funkcję dyrektora MZW, ośrodek uznawany był za najlepiej
prowadzony w Polsce, czego dowodem stało się powołanie Kazimierza Masalskiego w skład
Rady ds. Wychowania przy Urzędzie Rady Ministrów.
Został też członkiem Rady Naukowej Instytutu Profilaktyki i Resocjalizacji w Warszawie.
Wchodził w skład Komisji ds. Programów i Podręczników Szkół Specjalnych przy Instytucie
Kształcenia Zawodowego. Swoimi bogatymi doświadczeniami dzielił się wielokrotnie
z naukowcami i studentami wielu krajów Europy (Danii, Szwajcarii, Francji, Austrii).

Opracował szereg zawierających nowatorskie spojrzenie programów kształcenia i
wychowania, statutów zakładów wychowawczych i poprawczych. Opiekował się studentami
w okresie ich praktyk w malborskiej placówce. Publikował dziesiątki artykułów naukowych i
popularnonaukowych. Prowadził również cykl tematycznych audycji radiowych. Wiele jego
oryginalnych prac – min. „Patologie społeczne” zawierające ponad 1000 stron czeka na
wydanie. Zorganizował i przewodniczył Elbląskiemu Towarzystwu Socjopatologicznemu.
Był czynnym instruktorem ZHP „Nieprzetartego Szlaku”. Krzewiciel idei wychowania
morskiego. Równolegle, twórczo i bardzo płodnie działał na niwie stricte literackiej.
Odznaczony Krzyżem Kawalerskim Orderu Odrodzenia Polski, Złotym i Srebrnym
Krzyżnem Zasługi, Medalami – Komisji Edukacji Narodowej i „Zasłużony Ziemi Elbląskiej”.
Do ostatnich chwil życia pozostawał zawsze blisko wychowanków. Z ich losami związał całe
swoje dorosłe życie. Przygotował do trudnej pracy z młodzieżą zdemoralizowaną wielu
pedagogów, którzy zaczynali stawiać pierwsze zawodowe kroki pod jego serdeczną i mądrą
opieką. Humanista o rozległych horyzontach myślowych, oddany bez reszty idei
kształtowania młodych charakterów.
Musimy uczynić wszystko w myśl tego, że taki będzie nasz Malbork jakie będzie jego
młodzieży chowanie. Dziękuję
Opinia Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.

W wyniku głosowania 20 głosami za (jednogłośnie) Rada Miasta podjęła Uchwałę nr
XXX/316/13 w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka” (zał nr 14).

Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny za zgodą radnych udzielił głosu żonie Kazimierza
Masalskiego.
Ewa Masalska – jestem wzruszona tym co usłyszałam i dziękuję za przyjęcie uchwały w
sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Miasta Malborka”. Mam trudne zadanie mówić o
Masalskim, bo gdyby żył nie chciałby być uznany za zasłużonego. Wszystko co robił nie robił
dla zasług, po prostu służył pracą i zdobywaną wiedzą. Serdecznie dziękuję tym wszystkim,
którzy chcieli wydobyć i ocenić kogoś kto żył i pracował w Malborku ponad 25 lat. Żoną
Masalskiego byłam 24 lata i przez te wszystkie lata, trudno mi było zrozumieć, dlaczego tak
ciężko pracuje nie tylko  w powierzonej mu placówce, ale w różnych komisjach, instytucjach
i tych naukowych powołanych do zwalczania patologii społecznych. On nigdy nie miał dni
wolnych. Radość i siły czerpał z pracy. Nawet jeśli były i kopniaki, a były przez te wszystkie
lata z różnym natężeniem, on nigdy nikogo nie oskarżał, nie donosił Nie wdawał się  w żadne
konflikty, które tylko wypalają a nie są walką ze złem, a i poniżają godność i autorytet.
Wypalony człowiek nie jest zdolny do żadnej pracy i zdobywania wiedzy.
Poza tym byłoby to niezgodne z jego metodą spokojnej aktywności, jego charakterem i
zasadami. Praca z młodzieżą, każdą młodzieżą wymaga poświeceń. Czynił bardzo dużo
starań, aby ułatwić pracę pedagogów i zapewnić odpowiednie warunki bytowe. Świadczą o
tym wybudowane domki jednorodzinne, kontakty z Ministerstwem Oświaty i Wychowania,
korespondencję z Marszałkiem Sejmu panem M. Kozakiewiczem i z wieloma innymi
osobistościami. Był przekonywujący, efekty były. Nigdy nie załatwiał czegokolwiek dla
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siebie. Podczas wyjazdów w przerwach różnych posiedzeń, pisał. Nigdy nie zabiegał o żadne
stanowisko, szanował każdą pracę i każdego człowieka a szczególnie tego, który miał kłopoty
ze swoimi słabościami. Pracując w bardzo trudnych warunkach do końca się dokształcał i
dużo pisał, szczególnie nocą. Przeglądając te prace uczyłam się skąd brać siły, których
brakuje. Żył w trudnych czasach, nie miał warunków do  nauki i do zabaw. Do szkoły chodził
w kratkę, bo z rodzeństwem trzeba było wymieniać się nawet butami.

Stanowisko przyjmował z nakazu i ostatnie stanowisko dozorcy nocnego, doktor nauk
humanistycznych ze specjalizacją III stopnia przyjął z nakazu. Zawsze na świecie będzie
dobro i zło. Trzeba zło zwyciężać sercem, tak jak czynił to Masalski. Dziękuję.

Ad pkt 8
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.

Burmistrz Andrzej Rychłowski odpowiadając radnej Piątkowskiej - działania porządkowe po
zimie są trochę opóźnione, ze względu na przydłużającą się zimę. Sprzątanie miasta trwa.
Pasy będą odmalowane. Ulica Westerplatte również jest brana pod uwagę.

Jeśli chodzi o pytania radnego M. Charzewskiego, to wybiegi dla psów są w całym
cywilizowanym świecie. Odbyło się spotkanie z mieszkańcami i wyjaśniliśmy sobie
wszystkie kwestie. Po wysłuchaniu zainteresowanych zrezygnowałem z tego projektu na
Placu Zamenhofa. Trwają rozeznania, czy w innym miejscu w mieście jest możliwość
zrealizowania tego projektu. Na Placu Zamenhofa nie będzie wybiegu dla psów. Jeżeli
zapadną nowe decyzje, to będą spotkania z mieszkańcami, żeby nie było niepotrzebnych
emocji.

Odnośnie akwaparku to wiemy, że projekt jest bardzo trudny. Spotkanie
z przedstawicielami Banku Ochrony Środowiska jest zaplanowane na 7.06.br, wtedy
będziemy mieli informacje.

Od Starostwa Powiatowego nie otrzymałem oficjalnego pisma, więc nie mogę mówić
czy chcą zrezygnować z kupna budynku po SP nr 3. Wykonano kosztorys  i starosta rozważa
możliwość rezygnacji, w związku z wysokimi kosztami adaptacyjnymi tego obiektu. Sprawa
rozstrzygnie się w najbliższych dniach. Jeżeli starostwo zrezygnuje, to będziemy starali się
sprzedać budynek. Przez miasto nie mógłby być zagospodarowany ponieważ generowałby
kolejne wysokie koszty.

Jeżeli chodzi o wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem gminy,
to nie musimy tworzyć tych mieszkań, ale chcemy, aby uwalniać naszą substancje
mieszkaniową z osób, które w rażący sposób użytkują lokale, bądź nie płacą czynszu. Stąd
pomysł na tworzenie pomieszczeń tymczasowych.

W żłobku uda się stworzyć 10 dodatkowych miejsc, czyli zwiększenie o 25 % liczby
miejsc. to jest dużo. Trudno pytać o więcej zróbmy na razie to.

Przy ulicy Reymonta został wyznaczony teren na garaże, na poprawienie warunków
czyli garaże dla wspólnoty. Mówiąc wprost plac nie będzie zabudowany i kasztany nie
zostaną wycięte.

Jeśli chodzi o Słodownię, to co jakiś czas nasze działania są robione. Właściciel jest
faktycznie prywatny z Wrocławia. Co jakiś czas teren jest porządkowany, ale zawsze znajdzie
się jakiś wandal.

Działka na targowisku wystawiona jest na sprzedaż. Mam nadzieję, że znajdzie się
inwestor i wtedy proces zmiany wizerunku tego miejsca będzie bardziej widoczny. Teren
znajduje się w centrum miasta i na pewno wymaga nakładów.

Jest kilka kwestii w mieście, o które mieszkańcy mnie pytają: bankomaty kasa
biletowa, czy punkt obsługi interesanta zakładu energetycznego. Nie mamy możliwości
oddziaływania, piszemy co jakiś czas, dzwonimy, rozmawiamy trudno powiedzieć, czy uda
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się coś zrobić. Ale starania są.
Miasto jest sukcesywnie sprzątane i park przy ul. Ciepłej również zostanie

uporządkowany.
W sprawie umowy śmieciowej, panie radny Grylak, wystarczy tylko kserokopia

poprzedniej umowy.
Odpowiadając radnemu Wilkowi - wysokość bezrobocia w mieście jest podana

zgodnie z przeprowadzonymi badaniami. Trudno jest mi się wypowiedzieć co do metodologii
badań. Autor podaje 10,5 % w mieście. Ja uważam, że jest to bezrobocie wysokie i trzeba
robić wszystko, żeby je zmniejszać.
Mówiąc o świadomości społecznej mamy na myśli aktywność społeczeństwa i udział
mieszkańców w  wyborach, czy w innych działaniach.
Radny M. Charzewski - chciał dopytać o lokalizację psiej toalety, bo tak jest to nazwane w
uchwale. Czy lokalizowanie psiej toalety na placu św. Urszuli Ledóchowskiej jest właściwe?
Burmistrz - terminologia jest zła i trzeba ją zmienić. Nie wskażę miejsca, trwają rozmowy z
prezesem MTBS. Chcemy wybrać jak najbardziej optymalne miejsce.
Radny K. Grylak - wracając do kas biletowych na dworcu PKP, to chodzi o to, ażeby znalazła
się informacja w jakich godzinach można kupić bilety. W myśl ładu społecznego, czy mógłby
Pan zwrócić się do dyrekcji PKP?
Burmistrz - nie mam pewności, czy po moim monicie będzie oczekiwany efekt, ale pismo
wystosujemy.
Radna T. Zdanowicz - w jakim przekroju czasowym nastąpi rewitalizacja targowiska?.
.
Ad pkt 9
Protokóły z XXVIII i XXIX sesji Rady Miasta Malborka były wyłożone w Biurze Rady.
Radni nie wnieśli uwag, wobec tego protokóły zostaną podpisane.

Ad pkt 10
Komunikaty i wolne wnioski.
Wiceprzewodniczący Tadeusz Woźny poinformował, że radni otrzymali do zapoznania, bądź
do analizy następujące materiały:

 Informację na temat przygotowania do sezonu turystycznego 2013 r. Malbork
Welcome Center – Centrum Turystyki w Malborku (zał nr 15). Czy są pytania do
przedstawionego materiału?

Radni pytań nie mieli.
 Zasady dotyczące trybu powoływania członków oraz organizacji i trybu działania

malborskiej rady działalności pożytku publicznego (zał. nr 16).
Jest to materiał dotyczący powołania Miejskiej Rady Działalności Pożytku
Publicznego, przygotowany przez grupę inicjatywną organizacji pozarządowych.
Uwagi proszę zgłaszać do Wydziału Spraw Społecznych.
Poinformował, również że grupa radnych: Józef Barnaś, Zenon Kowiel, Bożena

Piątkowska i Jacek Markowski złożyła projekt uchwały w sprawie ustalenia opłaty za
gospodarowanie odpadami komunalnymi i stawki tej opłaty od lokali użytkowych w
nieruchomościach, w których również zamieszkują mieszkańcy. Projekt zostanie przekazany
burmistrzowi do zapoznania i analizy.

Zarząd Dróg Wojewódzkich w Gdańsku, po licznych interwencjach wystosował do
Pomorskiego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Gdańsku pismo w sprawie dokonania
pilnej kontroli kolejowego zadania inwestycyjnego na Międzytorzu. Pismo Rada otrzymała do
wiadomości.

Dnia 17.05.2013 r. odbyła się uroczysta sesja Rady Miasta, na której wręczono tytuły
Firma Roku, Debiut Roku oraz wyróżnienia. W sesji uczestniczyło 15 radnych.
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Ad pkt 11
Wobec wyczerpania porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Tadeusz Woźny zamknął
XXX sesję Rady Miasta Malborka.

Protokółowała Ewa Arbart

Wiceprzewodniczący

Tadeusz Woźny


